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RO.0002.4.2015.MI 

Protokół VI/15 

VI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 lipca  2015 r., która odbyła się w sali 

obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
10

 a zakończono o godz. 11
00

. 

 

W sesji udział wzięli:  

 

1. Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

2. Pani Agnieszka Nawrot  – Kopycińska – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Frombork  

3. Pani Ewa Rymarska – skarbnik Gminy Frombork 

4. Elżbieta Gelert – Posłanka Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  

5. Ewelina Ślepokura – Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka a Kultury we Fromborku  

6. Brewczak Zbigniew – radny powiatu  

7. Pochodaj Bogdan – radny powiatu  

8. Myszka Kamil – radny powiatu  

9. Chybiński Wojciech – przewodniczący stowarzyszenia Fromborski Fundusz Stypendialny  

10. Kubiak Kazimierz – Kierownik Posterunku Policji we Fromborku  

11. Pan Marcin Zamojski – radca prawny 

12. Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych na sesję Panią Burmistrz 

Małgorzatę Wrońską, radnych, sołtysów, kierowników jednostek podległych, mieszkańców, gości, 

Panią poseł Elżbietę Gelert, Pana Wojciecha Chybińskiego przewodniczącego Fromborskiego 

Funduszu Stypendialnego.   

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zaproponowała, aby wszyscy powstali i minutą ciszy uczcili 

pamięć zmarłego sołtysa Pana Marka Bonieckiego.  

Wszyscy  obecni na sesji powstali i minutą ciszy została uczczona pamięć zmarłego sołtysa Marka 

Bonieckiego.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała przybyłych na sesję Panią Poseł, Pana 

Przewodniczącego Fromborskiego Funduszu Stypendialnego, radnych powiatu, radnych Miasta                           

i Gminy Frombork, sołtysów,  gości.  Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska podziękowała Pani poseł 

Elżbiecie Gelert za pomoc, życzliwość. Pani Burmistrz dodała, że Pani Poseł zawsze pomaga, a 

sprawa uzdrowiska dla Fromborka jest bardzo ważna. Pani Burmistrz powiedziała, że niestety z 

pułapu burmistrza nie zawsze można wszystko dokonać, czy nawet umówić się w ministerstwie. 

Pani Poseł Elżbieta Gelert podziękowała Przewodniczącej Rady Miejskiej we Fromborku za  

zaproszenie na sesję. Pani Poseł powiedziała, że Frombork jest jej bliski, dlatego jest otwarta na 

sprawy  Fromborka. Pani Poseł dodała, że część życia pozostawiła we Fromborku, dlatego zawsze 

bardzo chętnie pomaga. Pani Poseł stwierdziła, że pomysł stworzenia uzdrowiska jest fantastycznym 
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pomysłem na spokojny rozwój,  a nie uprzemysłowienie. Pani Poseł powiedziała, że zawsze gdy tylko 

będzie mogła pomóc,  pomoże i w tym zakresie współpracuje z Panią Burmistrz.  

Pan Wojciech Chybiński podziękował Pani Przewodniczącej Rady za umożliwienie zajęcia kilku 

minut w ważnej sprawie. Pan Wojciech Chybiński powiedział, że  w dniu 11 czerwca 2015 r. odbyło 

się walne zebranie członków Funduszu Stypendialnego, na którym podjęto uchwałę o rozwiązaniu 

funduszu. Na tą ważną decyzję wpłynął podstawowy czynnik jakim jest wyczerpanie się środków 

finansowych. Pan Wojciech Chybiński powiedziała, że Fundusz postawał w istniejącej formie w 2005 

r., natomiast pierwsze rozmowy odbywały się już w 2003 r. w czasach kiedy Frombork miał kontakty 

z Wyższą Szkołą Humanistyczną w Pułtusku, z skąd dwóch naukowców próbowało we Fromborku 

uruchomić inicjatywy obywatelskie i jedną z nich był pomysł Fromborskiego Funduszu 

Stypendialnego.  Od 2005 r. Fromborski Fundusz Stypendialny gromadził środki finansowe, które 

następnie zostały rozdysponowane wśród fromborskich  uczniów, młodzieży najbardziej zdolnej. 

Fundusz posiadał dwa cele. Pierwszym celem było przyznawanie stypendiów jednorazowych  jako 

gratyfikacji dla najlepszego ucznia szkoły podstawowej i gimnazjum. Fundusz jako organizacja 

pozarządowa działa non profit. Wszyscy członkowie funduszu oraz jej zarząd działali społecznie, a 

koszty administracyjne były bardzo symboliczne. Pan Wojciech Chybiński powiedział, że  w ciągu 

tych lat stowarzyszenie zgromadziło 45 000 zł, które zostały wydane na stypendia oraz wspomaganie 

niektórych wycieczek szkolnych. Fundusze gromadziły się tylko z  dwóch źródeł, mianowicie 

odpisów podatku w wysokości 1 % oraz ze składek członkowskich. Większością członków 

stowarzyszenia byli dawni jak i obecni nauczyciele szkoły oraz kilka osób z sanatorium.  Pan 

Chybiński dodał, że zostały wręczone ostatnie nagrody.  Osoba która otrzymywała tytuł najlepszego 

ucznia  w gimnazjum otrzymywała 300 zł, a najlepszy uczeń ze szkoły podstawowej 200 zł. Pan 

Chybiński powiedział, że były czasy kiedy odpis  1 % nie był jeszcze tak popularny i udało się 

stowarzyszeniu w ciągu kilku lat uzyskać dość dużą kwotę. Natomiast od 2 – 3 lat wpływ ,,wysychał”, 

a starania pozyskania środków z innych źródeł skończyły się fiaskiem, gdy nie ma tego typu 

działalności. Być może stowarzyszenie powinno się bardziej zaangażować, ale funkcjonuje już od 10 

lat i entuzjazm niestety opadł. Pan Chybiński powiedział, że przybył na sesję aby rozwiać radnym 

wszelkie domysły, które się pojawiły w szkole, gdy po raz ostatni były wręczane stypendia. Tylko i 

wyłącznie względy finansowe zmuszają do tego, aby  zamknąć okres działalności. Pan Chybiński 

podziękował wszystkim, tym którzy składali się na fundusz. Sprawa nie jest definitywnie zamknięta, 

ponieważ członkowie funduszu zobowiązali zarząd do zorganizowania otwartego zebrania w szkole 

(termin zostanie podany) gdzie wszyscy chętni, którzy będą mieli nowe pomysły i będą zachcieli się 

zaangażować w działalność społeczną będą mogły przejąć stery. Pan Chybiński powiedział, że 

zachęca do tego młodych mieszkańców Fromborka, którym leży na sercu przyszłość dzieci. Pan 

Chybiński Wojciech powiedział, że może nie były to duże pieniądze ale pomagały i doceniały wkład, 

mobilizowały dzieci do lepszej nauki.  

Ad. pkt 1 

Otwarcia VI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonała Przewodnicząca Rady 

Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska. 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na 

ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych. 

Ad. pkt 2 

Na sekretarza obrad  zaproponowano radnego Zbigniewa Pietkiewicza.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz wyraził zgodę.  
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ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad został radny Zbigniew Pietkiewicz.   

Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

wnosi o wprowadzenie do porządku obrad VI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku w  dniu 

16 lipca 2015 r. projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu sołectwa Baranówka.  

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje 

przedstawiony wniosek.  

Za przyjęciem  głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że na posiedzeniu w  dniu 13 lipca 2015 

r. komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa  złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

VI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku w  dniu 16 lipca 2015 r. następujących projektów 

uchwał: 

a) Rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w zakresie 

nieprzyznania prac interwencyjnych jako bezzasadnej; 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje 

przedstawiony wniosek.  

Za przyjęciem  głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

b) Rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w zakresie 

nieprzyznania lokalu mieszkalnego jako bezzasadnej; 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje 

przedstawiony wniosek.  

Za przyjęciem  głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
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c) Rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej we Fromborku w zakresie nieprzyznania niezbędnej pomocy w trudnej sytuacji 

życiowej jako bezzasadnej  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje 

przedstawiony wniosek.  

Za przyjęciem  głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wybór sekretarza obrad.  

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z V zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 21.05.2015 r.  

5.  Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 21.05.2015 r.  

6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2015-2027; 

b) zmian w budżecie na 2015 r.;  

c) uchwalenia zmian studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta                       

i gminy Frombork 

d) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork  dla części  

obszaru obrębów 1 i 2 oraz całego obszaru obrębu 3 miasta Frombork; 

e) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru 

obrębów 2, 5 i 7 miasta Frombork;  

f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Fromborka dla części obszaru 

obrębu  6 Frombork, w rejonie ulicy Dworcowej; 

g) ustanowienia Statutu Obszaru Ochrony Uzdrowiskowej ,,Frombork”; 

h) określenia warunków udzielania bonifikaty oraz wysokości stawki procentowej bonifikaty od opłaty                                   

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości; 

i) wyrażenia zgody na obniżenie bonifikaty z 50 % na 20 % od opłat rocznych z tytułu użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowych wpisanych do rejestru zabytków stanowiących własność 

Gminy Frombork; 

j) sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowej oznaczonej według ewidencji gruntów jako 

część działki o numerze 123/1, obręb nr 6 miasta Frombork dla której Sąd Rejonowy w Braniewie 

Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00038124/0; 

k) sprzedaży w  drodze bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego gruntu oznaczonego według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 9, obręb nr 5 miasta Fromborka dla której Sąd Rejonowy w 

Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00018809/0; 

l) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny okres 3 lat 

po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat; 

m) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 3 

lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

n) uchwalenia Regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego we Fromborku 

o) ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Frombork; 
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p) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

q) przystąpienia Gminy Frombork do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania – Wysoczyzna Elbląska; 

r) utworzenia na terenie miasta Frombork odrębnego obwodu głosowania w Samodzielnym Publicznym 

Specjalistycznym Psychiatrycznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej dla przeprowadzenia referendum 

ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 6 września 2015 r. 

s) powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników na kadencję 2016-2019; 

t) zasięgnięcia od Komendanta Policji informacji o kandydatach na ławników; 

u) uchwalenia statutu Sołectwa Baranówka; 

v) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w zakresie nieprzyznania prac 

interwencyjnych; 

w) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w zakresie nieprzyznania 

lokalu mieszkalnego; 

x) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

we Fromborku w zakresie nie udzielania niezbędnej pomocy w trudnej sytuacji życiowej. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje 

przedstawiony porządek obrad.  

 

Za przyjęciem  głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska zarządziła 5 minutową przerwę.  

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska wznowiła obrady VI zwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej w e Fromborku w  dniu 16 lipca 2015 r.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na                           

15 członków rady na Sali obecnych jest 14 radnych.  

 

Ad. pkt 4. 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje  protokół                

Nr V/15 z dnia 21.05.2015 r.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Ad. pkt 5.  
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Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz Małgorzatę Wrońską 

o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 21.05.2015 r.   

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiała informację z realizacji uchwał podjętych na 

sesjach w dniach 21.05.2015 r.    

 

Wykaz  podjętych uchwał  podczas sesji  w dniach 21.05.2015 r. . stanowi załącznik nr 3                                 

do protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 6  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz Małgorzatę Wrońską 

o przedstawienie sprawozdania z pracy Burmistrza. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 7. 

 

Radna Anna Żurowska powiedziała, że Frombork jest miastem w którym Zalew jest najważniejszy. 

Radna powiedziała, że brak jest odcinka, plaży  po którym można byłoby się przespacerować. Radna 

powiedziała, że chciałaby aby zwrócono uwagę na odcinek pomiędzy portem a tzw. plażową. Znajdują 

się tam gruzy i nie ma możliwości przejścia, kawałek ten jest zupełnie niedostępny, ale jest to 

stosunkowo blisko portu gdzie są przybywający turyści, spacerujący. Mogłaby być to tylko promenada 

do przespacerowania się, nie musiałoby być to poważniejsze zagospodarowanie. Była by potrzeba 

usunięcia wszystkich gruzów, które się tam znajdują. Warto było by uatrakcyjnić ten odcinek. Radna 

zapytała jakie są plany związane z tym odcinkiem? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jeżeli chodzi o wskazany odcinek to jest to teren 

bazy urzędu gdzie składowane są również materiały. Pani Burmistrz dodała, że nie wie nic, aby gmina 

posiadała jakiś dodatkowy teren, na którym mogła by to składać. Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska 

powiedziała, że częściowo gruzy i ziemia została wywieziona oraz sukcesywnie teren jest sprzątany.                                 

W niedługim czasie teren, który należy do gminy zostanie przynajmniej częściowo uprzątnięty, 

jednakże nie wszystkie tereny należą do gminy.  

Radna Anna Żurowska zapytała, czy Urząd Morski, który blokuje, nie można podjąć decyzji ,,jakby 

tak trochę na siłę”.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że ,, na siłę” nic nie można. Należy wszytko robić  

zgodnie z przepisami. Obowiązuje również Natura 2000. Nie można ,, na dziko wejść „ i cokolwiek 

zrobić”. Kary są bardzo wysokie i nie można wykonywać samowoli.  

 Radna Anna Żurowska dodała, że chodzi bardziej o naciski. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że naciski są. Decyzje jakie wyda Urząd Morski nie 

zależą od  Gminy.  
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Radna Longina Woelky stwierdziła, że Pani Burmistrz była na spotkaniu Wodociągów Fromborskich. 

Radna zapytała jakie były omawiane tematy. Czy dotyczyło to podwyższenia cen wody? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że obligatoryjnie Kodeks spółek handlowych 

stanowi, że do końca czerwca należy podjąć uchwały oraz w lipcu złożyć sprawozdanie, było to 

spotkanie rady nadzorczej oraz właściciela czyli gminy, gdyż jest 100 % właścicielem.  Spotkanie 

miało na celu podjęcie uchwał oraz dopełnianie formalności, aby spółka mogła dalej funkcjonować 

zgodnie z prawem i nie nałożono kar za niezłożenie sprawozdań finansowych oraz nie podjęcie 

uchwał.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytał o chodnik, który jest robiony pod restauracją ,, Pod wzgórzem”. 

Radna dodała, że dochodzą słuchy, iż jest to fragment ścieżki rowerowej, ale czy będzie wiadomo jak 

to będzie przebiegało jeżeli chodzi o prace w mieście. Czy będą jakieś utrudnienia? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jeżeli chodzi o chodnik to jest to część ścieżki 

rowerowej. Kierownik budowy, który był na początku lipca informował. Prace zaczynają się od 

Krzyżewa. Część, która znajduje się przy restauracji „Pod Wzgórzem”, będzie przeznaczona na 

zatoczkę dla rowerów. Pani Burmistrz powiedziała, że  miało być to robione w pierwszym tygodniu 

sierpnia, jednakże wystąpiła z prośbą o nie robienie tego w tym terminie, gdyż kończą się prace przy 

rynku  a  w dniach 7-8 sierpnia są przewidziane dni Fromborka i było by nie ciekawie gdyby w środku 

już zakończonych inwestycji byłaby dziura.  Zaczęli od tej części żeby wyjść z miasta.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała, dlaczego akurat ten etap, czego jeszcze nie widać.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że okazało że akurat w te dni, w które ma być 

święto miasto i było by rozkopane. 

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że chodzi  głównie o to czy będą jakieś utrudnienia                                          

w mieście? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że utrudnienia mają być zakończone do początku 

sierpnia. Tak zapowiadał kierownik budowy ścieżek i tak jak na razie dotrzymuje słowa.  

Radna Wioletta Krukowska stwierdziła, że ciągle słychać, iż Frombork nie posiada pieniędzy. Czy jest 

zadłużenie i na jaką  kwotę gmina jest zadłużona.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że gmina jest zadłużona. Sprawozdanie było 

przygotowywane na ostatnie posiedzenie Komisji Budżetowej. Pani Burmistrz stwierdziła, że radna 

uczestniczy w posiedzeniach wiec dziwi się pytaniem.  

Radna Wioletta Krukowska zapytała co jest przyczyną nieterminowych wypłat dla pracowników                     

w jednostkach podległych i co z zaległościami w ZUSach? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że nie ma płynności budżetowej.  

Pani Ewa Rymarska powiedziała, że jeżeli chodzi o dochody to nie są one realizowane terminowo, nie 

wpływają do gminy podatki, zgodnie z decyzjami jest lista dłużników. Realizacja dochodów                   

z  budżetu państwa, jeżeli chodzi o udziały w podatkach, w podatku dochodowym też nie jest na 

zakładanym poziomie. Gmina ma dużo mniejsze wpływy stąd opóźnienia i płynność finansowa nie 

jest tak jaka powinna być.  
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Radna Wioletta Krukowska stwierdziła, że  w poprzednich latach takie sytuacje nie miały miejsca.                   

W poprzednich latach gmina miała duże dochody z odzyskanych podatków i te środki leżały na koncie 

więc można było terminowo realizować zobowiązania.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że budżet w ostatnich latach był na poziomie                   

20 mln z zaległego podatku morskiego. Te środki już nie wpływają ze względu na zamianę ustawy.  

Rada uchwaliła budżet i wie na jakim poziomie się znajduje. Były kredyty oraz są kredyty a przede 

wszystkim ,,rozkłada gminę” sytuacja kotłowni. Jest pilna potrzeba wymiany kotła, gdyż na dzień 

dzisiejszy, jak będzie groźna zima, nie wystarczy tej mocy, która obecnie jest. Pani Burmistrz 

powiedziała, że nie wyobraża sobie zamknąć kotłowni i 1 września/ października kiedy jest sezon 

grzewczy i powiedzieć mieszkańcom, że nie ma ciepła. Pani Burmistrz dodała, że podejmować trzeba 

czasem niezbyt popularne propozycje, ale wybierać mniejsze zło, aby nie odciąć mieszkańców od 

ciepła. Przede wszystkim to jest teraz dużym kłopotem i zmartwieniem, gdyż środków finansowych 

nie ma, płynność finansowa nie jest taka jak powinna być, przekazywane są sprawy do organów aby 

należne środki ściągały, ale gdy z dłużnika nie ma jak ściągnąć jak nie ma majątku. Pani Burmistrz 

powiedziała, że jest sprawa gdzie dług sięga 70 000 zł, prokuratura umorzyła, ale został z  mecenasem 

złożony pozew do sądu. Sąd cywilny przekazał do sądu gospodarczego i sprawa się jeszcze ciągnie, 

ale 70 000 zł na jednym dłużniku ,,wisi a to jest już duży zastrzyk”, który na pewno by pomógł i 

usprawnił płynność finansową. Takich dłużników jest kilku. Podejmowane są kroki aby ściągnąć te 

należności ale niestety procedura w urzędach trwa.  

Radna Magdalena Jakóbczyk zapytała o tern znajdujący się od starej kawiarni plażowej. Obecnie stoi 

tam ,,buda”. Czy to ktoś wydzierżawił? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że jest to dzierżawa. Na początku gdy pojawiały 

się sygnały od lokalnych  przedsiębiorców dotyczące wydzierżawiania terenu przez urząd miasta. Jest 

to teren miasta, jednak należało zapytać Urząd Morski czy wyrazi zgodę na dzierżawę. Urząd Morski 

wyznaczył teren, został ogłoszony przetarg nieograniczony ustny i została podpisana umowa, płacona 

jest dzierżawa.  

Ad. pkt.8 

a ) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/56/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Gminy Frombork na lata 2015-2027; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 
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Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

b) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/57/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie zmian w budżecie na 2015 r.; 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska poinformowała, że wprowadzono 

następujące zmiany do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Frombork; 

§ 2. 3) „załącznik numer 3 stanowiący rysunek dla części gminy Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Frombork dla obszaru miasta i części 

obszaru gminy Frombork w skali 1:10 000.” 

 

proponuje się zmienić zapisem: 

„załącznik nr 3 stanowiący rysunek dla części gminy Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Frombork, w skali 1:10 000.”. 

 

Proponuje się ponadto zmianę zapisu: 

§ 2. 4) „załącznik nr 4 stanowiący wykaz uwag zgłoszonych do projektu Studium Uwarunkowań i 

Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Frombork wraz ze sposobem 

rozstrzygnięć tych uwag.” 

 

na zapis: 

„Załącznik nr 4 stanowiący rozstrzygnięcie o sposobie uwzględnienia uwag zgłoszonych 

do projektu zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i 

Gminy Frombork.”. 

 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz na wspólnym powiedzeniu Komisji Rady Miejskiej 

we Fromborku, które odbyło się 14 lipca 2015 r. złożyła wniosek o wprowadzenie następujących 
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zmian w załączniku nr 1 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Frombork, stanowiącym tekst Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Frombork: 

Port morski we Fromborku. 

zapis: 

Z portu wychodzi tor wodny na zalew: do Krynicy Morskiej i Elbląga oraz w kierunku granicy 

państwa: do Kaliningradu i do Bałtijska (Cieśnina Pilawska) na morze Bałtyckie, jest  

to ostatni port po stronie Unii Europejskiej i we wschodniej stronie strefy Szengiel. 

W przeszłości odbywały się tu odprawy celne”. 

 

proponuje się zastąpić zapisem: 

Z portu wychodzi tor wodny na zalew: do Krynicy Morskiej i Elbląga oraz w kierunku granicy 

państwa: do Kaliningradu i do Bałtijska (Cieśnina Pilawska) na morze Bałtyckie, jest to ostatni port 

po stronie Unii Europejskiej i we wschodniej stronie strefy Schengen. Odbywają się tu odprawy celne. 

 

Turystyka. 

proponuje się zastąpić zapis: 

„Dla turystów udostępniona jest wieża wodna, obserwatorium astronomiczne, muzeum 

i katedra.”. 

zapisem: 

„Dla turystów udostępniona jest wieża wodna, park astronomiczny, muzeum i katedra.”. 

Tereny zabudowy do rehabilitacji i rewitalizacji 

zapis: 

5) Rewitalizacja Kanału Kopernika i Parku Górników. 

proponuje się zastąpić zapisem: 

5) Rewitalizacja Kanału Kopernika i Placu Górników. 

Przewodnicząca Rady radna Barbra Kędzierska poddała pod głosowanie przedstawiony wniosek. 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/58/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie uchwalenia zmian Statutu uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Frombork; 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  
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Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

d) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska poinformowała, że wprowadzono 

następujące zmiany do projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork dla części obszarów 1 i 2 oraz całego 

obszaru obrębu 3 miasta Frombork; 

 

§ 2. 1. Usunięto zapis: 

 Powierzchnia obszaru planu wynosi 122, ha. 

 

§ 24. 1. 1) 

Zapis: 

„Zaopatrzenie w wodę odbywać się będzie z sieci wodociągu komunalnego, którego ujęcie znajduje 

się w m. Frombork i wsi Roninie”, 

Zmieniono na zapis: 

„Zaopatrzenie w wodę odbywać się będzie z sieci wodociągu komunalnego, którego ujęcia znajdują 

się we Fromborku i w Krzyżewie.” 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbra Kędzierska poddała pod głosowanie przedstawiony wniosek. 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/58/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru obrębów 1 i 2 oraz całego 

obszaru obrębu 3  miasta Frombork;  

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  
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Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

e) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/60/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru obrębów 2, 5 i 7 

miasta Frombork; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

f) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/61/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru obrębu 6 Frombork w 

rejonie ulicy Dworcowej;  

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

g) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/62/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie ustanowienia Statutu obszaru 

ochrony uzdrowiskowej ,,Frombork”;  

 Przewodnicząca Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu 

uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

h) Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/63/15 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty oraz 

wysokości stawki procentowej bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości;  

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 
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Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

i) Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/64/15 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na obniżenie bonifikaty z 50% na 

20% od opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych wpisany 

do rejestru zabytków stanowiących własność gminy Frombork;  

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

j) Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/65/15 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie sprzedaży w  drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej oznaczonej według ewidencji gruntów jako części działki o numerze 123/1 obreb nr 

6 miasta Fromborka dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych 

prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00038124/0; 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz zgłosiła wniosek o odczytywanie treści projektu uchwały w całości.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 3 radnych. 

Przeciw głosowało 10 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych. 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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k) Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/66/15 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie sprzedaży w  drodze bezprzetargowej na rzecz 

użytkownika wieczystego gruntu oznaczonego według ewidencji gruntów jako działka o 

numerze 9, obręb nr 5 miasta Fromborka dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział 

Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00018809/0; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

l) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/67/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny okres 3 lat po zakończeniu 

obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

m) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poinformowała, że wprowadzono 

następującą zmianę w projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 3 lat po zakończeniu 

obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 
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zapis: 

§ 1. 5) 12/32 o powierzchni 0,2100 ha, 27/3 o powierzchni 0,4500 ha i 68 o powierzchni 1,0700 ha, 

obręb 5 miasta Fromborka;” 

zmieniono na zapis: 

§ 1. 5) 12/32 o powierzchni 0,2100 ha, 27/3 o powierzchni 0,4500 ha i 68 o powierzchni 1,0700 ha, 

obręb 7 miasta Fromborka;” 

Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/68/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 3 lat po zakończeniu 

obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

n) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poinformowała, że zostały wprowadzone 

następujące zmiany w załączniku do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

korzystania z Cmentarza Komunalnego we Fromborku, stanowiącym Regulamin Cmentarza 

Komunalnego we Fromborku: 

§ 1. 3. zapis: 

 „Godziny urzędowania Administracji Cmentarza: od poniedziałku do piątku: 700 – 1500.” 

zmieniono zapisem: 

„Godziny urzędowania Administracji Cmentarza pokrywają się z godzinami pracy Urzędu Miasta 

i Gminy we Fromborku.”. 

Usunięto § 2. 1 o treści: 

„Cmentarz jest czynny w godzinach: 700 – 1800. 
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Całodobowo w dniach: 31 października, 1 listopada, 2 listopada.” 

 

Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/69/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z 

cmentarza komunalnego we Fromborku; 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

o) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/70/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie ustalenia regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i 

Gminy Frombork; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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p) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/71/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

q) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/72/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie przystąpienia Gminy Frombork 

do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania – Wysoczyzna Elbląska; 

 

Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

r) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/72/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie utworzenia na terenie miasta 

Frombork odrębnego obwodu głosowania w Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym 

Psychiatrycznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej dla przeprowadzenia referendum 

ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 6 września 2015 r. 
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Radny Wojciech Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektu uchwały.  

 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

s) Przewodnicząca Rady radna Barbra Kędzierska poinformowała, że:  

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa w dniu 13 lipca 2015 r. złożyła wniosek o powołanie na 

członka Zespołu opiniującego kandydatów na ławników na kadencję 2016-2019 radną Wiolettę 

Krukowską. 

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbra Kędzierska poinformowała, że:  

 Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oraz Komisja Rewizyjna 

w dniu 14 lipca 2015 r. złożyły wniosek o powołanie na członków Zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników na kadencję 2016-2019 radną Jadwigę Urbanowicz oraz radnego Zbigniewa 

Pietkiewicza. 

Wniosek za powołaniem kandydatury Pani Jadwigi Urbanowicz został poddany pod głosowanie: 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Wniosek za powołaniem kandydatury Pana Zbigniewa Pietkiewicza został poddany pod głosowanie: 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 
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Radna Jadwiga Urbanowicz zaproponowała, aby przewodniczącą Zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników została radna Wioletta Krukowska.  

Radna Wioletta Krukowska wyraziła zgodę na pełnienie funkcji Przewodniczącej Zespołu.  

Wniosek został poddany pod głosowanie  

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/74/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników na kadencję 2016-2019; 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

t) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/75/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Policji 

informacji o kandydatach na ławników; 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz zgłosiła wniosek o zarządzenie kilkuminutowej przerwy.  

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska ogłosiła kilkuminutową przerwę. 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska wznowiła obrady VI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

we Fromborku. Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska stwierdziła prawomocność obrad, 

gdyż na 15 członków rady obecnych na sali jest 14 członków.  

t) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/76/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa 

Barnówka; 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  
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Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

u) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/77/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w zakresie nieprzyznania prac 

interwencyjnych;  

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

v) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/78/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w zakresie nieprzyznania lokalu 

mieszkalnego; 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

w) Przewodnicząca Rady radna  Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały Nr VI/78/15 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16.07.2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Kierownika Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we Fromborku w 

zakresie nieudzielania niezbędnej pomocy w trudnej sytuacji życiowej; 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie.  

 

Za głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad. pkt 9.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że już odpowiedziała na zadane pytania. Pani 

Burmistrz powiedziała, że padło pytanie dotyczące przewidywanych prac w centrum miasta oprócz 

wykonania chodnika pod restauracją.  
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Pan Andrzej Szyszło powiedział, że oprócz chodnika zostanie wykonana jeszcze ulica Błotna i pod 

chodnikiem Kopernika poszerzenie chodnika na brakującym odcinku, przebudowa wyspy, jest w  

złym miejscu, która będzie trochę przesunięta w stronę Braniewa, aby przejeżdżając przez jezdnię 

trafiać od razu w ścieżkę, która jest przed restauracją.  

Radna Magdalena Jakóbczyk zapytała o ulicę Mickiewicza. 

Pan Andrzej  Szyszło odpowiedział, że przy ulicy Mickiewicza nic nie będzie robione. Jest to droga 

powiatowa, przez którą ścieżka została wyznaczona. Ona tamtędy przechodzi. Podobnie jak droga 

asfaltowa z Ronina do Fromborka, ulica Krasickiego to też jest tylko oznakowane.  

Radna Agata Stankiewicz zapytała, czy na ulicy Błotnej będzie robiona nawierzchnia.  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że tak, ale na asfalt nie ma co liczyć, będzie to raczej droga 

szutrowa, kruszywo. Podobnie ulica Zielona, następnie droga w stronę Baudy, most na Baudzie 

przejazd na te drogę z płyt.  

Radna Magdalena Jakóbczyk zapytał, czy w związku z drogą rowerową na ulicy Zielonej założone 

zostanie oświetlenie? 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że na pewno nie w związku z tą ścieżką, to jest tylko budowa drogi.   

Radna Jadwiga Urbanowicz stwierdziła, że przy restauracji jest robiony chodnik oraz będą postawione 

stojaki na rowery.  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że chodnik i ścieżka będzie łącznie szerokości 4 m. Na trawniku, 

który oddziela chodnik od parkingu, bliżej ulicy Mickiewicza miejsce obsługi rowerzystów ( stanie 

wiata ze stołami , stojaki dla rowerów), kilka takich miejsc powstanie, przed Bauda zostanie również  

wybudowane. W Krzyżewie będzie większy zakres prac, zarząd dróg wywalczył wymianę asfaltu.  

Radna Jadwiga Urbanowicz stwierdziła, że na długości całej miejscowości. 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że na długości takiej jaka teraz jest, dalej znajdują się płyty, to tam 

już zostanie droga szutrowa.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał, co z drogą między żwirownią a krzyżem? Podobno chce 

korytować? 

Pan Andrzej Szyszło zapytał, czy chodzi o drogę od żwirowni przez Ronin? 

Radny Zbigniew Pietkiewicz odpowiedział, że tak. 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że pierwszy raz o tym słyszy. W Narusie robione są poprawki. 

Wczoraj dla przedsiębiorcy zostało wyjaśnione, że tamtędy ścieżka rowerowa nie będzie ,,szła”. 

Ścieżka ma być w  stronę Sanatorium a nie w  stronę żwirowni.   

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że koło parku astronomicznego (nie wie kto wykonał 

inwestycję), jeden z mieszkańców Ronina – rowerzysta stwierdził, że są studzienki przy samym 

asfalcie nie jest zabezpieczona.  

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że jest to inwestycja muzeum.  
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Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że jest tam na pewno kierownik budowy, który za to 

odpowiada.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała o grę miejską, czy wiadomo czy będzie działała w wakacje.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że wyszedł przestój, gdyż pracownik, który się tym 

zajmował, zrezygnował z  pracy i nie zostawił żadnych praw do tego, aby można było to wykorzystać.  

Była to końcówka roku szkolonego, wśród dzieci został ogłoszony konkurs. Dzieci przygotowały 

ładne wierszyki, obecnie  wróciła Pani Jola Kosicka pracownik promocji miasta  z urlopu, grę miejską  

finalizować chcemy na Dni Fromborka i puścić w obieg.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała, jakie prawa autorskie, czy to jest wykonywanie obowiązków? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że pracownik stwierdził, że nie możemy tej gry 

wykorzystywać. Pani Burmistrz dodała, że nie  chciała z nikim iść do sądu. Wierszyki powstały w 

konkursie dzieci z Zespołu Szkół. Wszystko jest przygotowane, teraz należy wszystko poskładać, 

dopasować. Gra Miejska jest w Olsztynie, w Lidzbarku i we Fromborku  to Urząd Marszałkowski 

trzyma nad tym pieczę. W trzech miastach mają być gry, nie koniecznie muszą się ze sobą wiązać, ale 

aby miały wspólny cel, czyli Kopernika. Miłym zaskoczeniem jest , że dzieci nie napisały tylko o 

wzgórzu ale również o innych obiektach m. in. o porcie, rynku, szpitalu świętego Ducha , a nawet o 

cmentarzu Kanonickim. Inwencja twórcza młodych w gimnazjum fromborskim zaskakuje 

pozytywnie. Rozpoczęta ma być na dni Fromborka , które odbędą się w dniach 7 - 8 sierpnia, na które 

radni jak i sołtysi przybędą. Może będą troszeczkę skromniejsze, gdyż budżet na to nie pozwala, 

staramy się szukać sponsorów. Dni Fromborka maja być połączone z otwarciem Rynku i Kanału, 

inwestycja ma się zakończyć  z dniem 31 lipca 2015 r. nawiązana została współpraca z  Muzeum, 

które chce otworzyć park astronomiczny. Oficjalne otwarcie parku nastąpi w  sobotę o godz. 11, o 

godz. 12:00 odbędzie się oficjalne otwarcie rynku a następnie odbędzie się koncert organowy dla 

wszystkich mieszkańców i gości za darmo. Zagra Pan Popławski a ksiądz udostępni katedrę na ten 

czas. Później część rozrywka w okolicach molo. W piątek tradycyjnie będzie przedstawiona sztuka 

oraz wręczenie medali dla osób, które mają 50 lat pożycia małżeńskiego. Głównym punktem jest 

otwarcie inwestycji, miło również że muzeum chce z urzędem połączyć i otworzyć swoje inwestycje 

promujące i wychodzące na przeciw mieszkańcom.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała, czy coś jest zorganizowane na niedzielę? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że jest tylko piątek i sobota. Rok temu było radio 

Olsztyn, ale nikt już nie przychodził. Pani Burmistrz powiedział, ze tydzień później 14 sierpnia 

(następuje rezygnacja  z niedzieli) w piątek zorganizowane będzie kino letnie na rynku. Jeden z 

restauratorów, po rozmowie z policją oraz komisją alkoholową która wyraziła zgodę, aby zamknąć 

Rynek i ulice Pocztową na wystawienie stołów. Restaurator wystawi się i  będzie mógł oficjalnie 

sprzedawać piwo a od 19 będzie muzyka i o 21:00 jak się ściemni zostanie puszczony film ,,Królowa 

pszczół” zakupiony zostanie projektor. Odbędzie się to dzień przed odpustem wiec możliwe że 

pojawią się turyści. Od godziny 15:00 na rynku odbywać się będą gry i zabawy dla dzieci. Pani 

Burmistrz dodała, że warto zrezygnować  z niedzieli w Dni Fromborka,  a w następny tydzień coś 

jeszcze zorganizować.  

Radna Longina Woelky zapytała, ile stanowi koszt występu teatru.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że koszt teatru  to 3 500 zł netto, 8 % VAT i 3 % 

ZAiKS. W całości jest to koszt 5 000 zł. Wystawiona zostanie sztuka ,,Niedźwiedź i oświadczyny”   
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Radna Longina Woelky stwierdziła, że rynek będzie wyglądał pięknie, a co z  wszystkim dokoła? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że tydzień temu zostały wysłane do wszystkich 

właścicieli nieruchomości informacje o spotkaniu w Urzędzie. To straszy. Mieszkańcy oraz turyści są 

zbulwersowani. Właścicielom działek chce się zaproponować porozumienie. To jest ich teren, gmina 

nie może ponosić żadnych nakładów. Jeżeli wyrównają ten teren to gmina wydzierżawi go z 

sprzątanie i okaszanie. Postawiona zostanie mała infrastruktura taka jak ławki, kwiaty. Niestety ze 

wszystkich właścicieli zgłosił się tylko jeden, a dwóch się z Polski (Warszawa i Bydgoszcz) odezwało. 

Właściciele z Fromborka nawet nie skontaktowali się telefonicznie. Obecnie przez policję z 

właścicielami trwa porozumiewanie się. Na środku miasta jest ,,pastwisko”. Pani Burmistrz 

powiedziała, że  nie posiada  narzędzi, nie może nałożyć kar porządkowych, ewentualnie może 

poprosić policję o nałożenie kar.  

Radna Longina Woelky zapytała, dlaczego Pan Zych chodzi i starszy poszczególnych mieszkańców, 

iż jak będzie bałagan to ukarze.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jest Komisja porządkowa . Nie ma kontaktu z 

właścicielami.  

Pan Kazimierz Kubiak Kierownik Posterunku Policji we Fromborku powiedział, że tak jak Pani 

Burmistrz wspomniała, odbyło się spotkanie w którym uczestniczyć miała policjantka. Podjęte zostaną 

kroki i w jakiś sposób próbować się będzie zmusić właścicieli nieruchomości tak, aby działki były 

estetyczne.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała, czy będą to kary finansowe? 

Pan Kazimierz Kubiak Kierownik Posterunku Policji we Fromborku powiedział, że będą to na 

początek pouczenia.  

Radna Wioletta Krukowska zapytała, ile będzie pouczeń, aby był wręczony mandat? 

Pan Kazimierz Kubiak Kierownik Posterunku Policji we Fromborku powiedział, że zaczyna się od 

pouczeń, potem okaże się jak to będzie wyglądało. Jest to wizytówka miasta.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że zostały kwietniki i należałoby to dobrze 

zagospodarować, tak aby mieszkańcy i turyści mogli z tego korzystać. Właściciele muszą ponieść 

jakiś wkład, jest przygotowane porozumienie. Na spotkanie przygotowała się policjantka z  ustawy o 

utrzymaniu czystości, ale na spotkanie przybył tylko jeden właściciel. Nikogo się siłą do urzędu nie 

ściągnie. Jeszcze raz zostanie podjęta próba, aby było wszystko sfinalizowane do Dni Fromborka. 

Okolica centrum robi się ładna, powstaje ścieżka rowerowa. Była wykonywana próba fontanny, która 

wygląda uroczo.  

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że mieszkańcy skarżą się, że na koszt urzędu koszone są 

prywatne działki, a  niektórych miejsc urząd nie wykasza.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że urząd nie kosi prywatnych działek, część jest 

urzędu. Pani Burmistrz powiedziała, że właściciel czasami w  weekend wynajmują osoby, które są 

zatrudnione na prace interwencyjne w urzędzie. Ale to nie jest wykonywane w trakcie pracy w 

urzędzie, lecz po godzinach. Pani Burmistrz dodała, że mnie może nikomu zabronić dorobienia. Nie 

jest to zlecone i na koszt urzędu. Jest tam część działek  należących do gminy6, które urząd musi 

podkosić, a na gruntach prywatnych urząd nie świadczy takich usług.  
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Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że miejsce przy dawanej plażowej, to również teren 

prywatny. Ci sami mieszkańcy zwracają uwagę, że skoro urząd kosi w centrum, to również powinien 

wykosić tam. Trawa prawdopodobnie bardzo zarosła.  Radna stwierdziła, że skoro to tak wygląda, 

może należy porozmawiać z właścicielami ww. obiektu. Znajduje się tam plac zabaw, mieszkańcy 

chodzą tam na malutką plażę. Radna zaproponowała, aby komisja porządkowa również zadziała  w 

tamtym kierunku.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że uwaga zostanie zgłoszona do komisji 

porządkowej.  

Radny Wojciech Gawłowski zapytał, czy jak co roku będą finansowane kolonie z funduszu 

alkoholowego? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że  w tym roku nie będzie dofinasowań.  Komisja 

nie przewidziała w tym roku dofinasowań na kolonie.  

Pani Janina Jachimowicz powiedziała, ze obecnie jest tylko 5 – 6  miejsc  na kolonie. Kolonie są 

organizowane przez kuratorium i tyle miejsc zostało przydzielonych gminie.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w przyszłym roku będą ujęte kolonie z funduszu 

przeciwdziałania alkoholizmowi. Od 1 sierpnia nie będzie już Pani sekretarz, obowiązki przejmie ktoś 

inny. Pani Burmistrz powiedziała, że w ubiegłym roku był problem z dobraniem dzieci, więc lepiej 

było by gdyby było to zgłoszone wcześniej np. w pierwszym kwartale przyszłego roku, tak aby można 

było mieć listę rezerwową. Zdarzało się tak, że dzieci w ostatnim dniu rezygnowały, a za miejsce 

trzeba było zapłacić, a nie są to małe środki.   

Radna Magdalena Jakóbczyk zapytała o skwerek znajdujący się przy Posterunku Policji przy Baszcie. 

Czy jest to teren prywatny czy teren gminny? 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że jest to działka prywatna. Stoi tam nawet reklama   

Ad. pkt.10. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że Gmina posiada miasta partnerskie. Jedno z nich 

Swietłyj, obchodziło 60 lecie nadania nazwy. Oddelegowany był na uroczystości Pan Jacek 

Gawłowski.  

Radny Jacek Gawłowski powiedział, że wyjazd był bardzo udany. Delegacja została bardzo miło 

przyjęta.  Oprócz  delegacji miasta Frombork( 2 osoby), w uroczystościach uczestniczyło również 

miasto Kętrzyn, delegacja z Białorusi.  Przygotowano pokazy, udział  w uroczystościach brały dzieci. 

Radny dodał, że można było by się uczyć od miasta Swietłyj podejścia do imprezy, zaangażowania 

całego miasta wielkości dwudziestu tysięcy mieszkańców. Pochód trwał ponad godzinę, przechodziły 

w nim zakłady pracy, szkoły. Udział w obchodach brał Gubernator Kaliningradu.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że Gmina Frombork ma trzy miasta partnerskie. 

Sucha Beskidzka nie odpowiada, pozostały tylko Swietłyj i Kazlu Ruda. Koszt przyjęcia delegacji jest 

bardzo wysoki, tym bardziej, ze  urząd w obecnym roku ogranicza się tylko do dwóch. Oczywiście 

zostaną wysłane zaproszenia, ograniczające się tylko na sobotę, gdyż to jest najważniejsze, ze względu 

na otwarcie inwestycji. Zaproszenia zostaną wysłane z naciskiem na jedne dzień, gdyż koszt 

utrzymania dłużej delegacji stanowi tyle ile zorganizowanie Dni Fromborka. Przy sytuacji gminy, 
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gdzie nawet są czasem kłopoty z  wypłatami. Zaproszenia zostaną wysłane, ale nie wiadomo czy 

delegacji w obecnym roku przyjadą.  

Radny Jacek Gawłowski  powiedział,  że  w Swietłyj było to 60 lecie nadania nazwy miasta, czyli tak 

naprawdę nowego miasta. Wcześniej były tam dwie osady rybackie. Radny opisał wygląd miasta 

Swietłyj. Radny przedstawił co otrzymano z delegacji wyjazdowej. Radny przekazał pamiątki Pani 

Burmistrz.   

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że w ostatnim czasie była duża promocja miasta Frombork 

w radiu i telewizji. Media przyjeżdżają na zaproszenia mieszkańców. Zgłosił miasto Pan Janusz. 

Radna zapytała, czy wiadomo kto jest zgłaszającym? Radna zaproponowała, aby podziękować osobie, 

która zorganizowała taką promocję miasta podczas Dni Fromborka.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że należało by również podziękować innym 

osobom, np. właścicielowi smażalni, który pomógł z organizacją.  

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że dzięki osobie zgłaszającej całe miasto (muzeum, 

restauratorzy) mieli promocję. Miasto Frombork zostało bardzo ładnie przedstawione. Pani Jadwiga 

Urbanowicz powiedziała, że warto doceniać osoby, którym zależy na miastu i chcą je promować, 

dlatego należy im w jakiś sposób podziękować.  

Pani Burmistrz zaprosiła radnych na obchody Dni Fromborka.  

Radna Longina Woelky powiedziała, że dwuletni Kajtuś potrzebuje operacji w Stanach 

Zjednoczonych, której koszt jest bardzo wysoki. Radna zaproponowała, aby radni, goście 

zorganizowali składkę na pomoc chłopca.  

Ad. pkt. 11. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska zamknęła VI 

zwyczajna sesję Rady Miejskiej we Fromborku.  

Na tym protokół zakończono.  

Sekretarz Obrad: Zbigniew Pietkiewicz   

Protokołowała: Magdalena Skowrońska   

 


